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Ksau  § 15 Överföring av investeringsmedel från 2024 
till 2025 inklusive omföring 
KS2025/0046 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta godkänna 
Samhällsbyggnadsnämndens ansökan om att flytta över investeringsmedel från 2024 
till 2025 för aktuella investeringsprojekt med högst det belopp som har angetts i 
ansökan, samt att uppdra åt ekonomienheten att göra en slutlig avstämning innan 
överföring sker. 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Av kommunens beslutade styrprinciper för ekonomi- och målstyrning i avsnitt ”5.7 
Överflytt av investeringsmedel mellan budgetåren” framgår att nämnder och 
styrelser efter godkännande av kommunstyrelsen kan medges att överföra 
investeringsmedel som ej ianspråktagits för specifika projekt till nästkommande år 
om den totala investeringsbudgeten inte är förbrukad. 

Överflytt av investeringsmedel från 2024 till 2025 
Samhällsbyggnadsnämnden anhåller om att få föra med sig investeringsmedel för 
pågående projekt om totalt 52 198 tkr, varav 21 691 tkr avser 
Samhällsbyggnadsnämnd skattefinansierat och 30 507 tkr avser VA- och 
Återvinning.  
 
Total investeringsram för 2025 uppgår till 158,1 mkr och totala investeringar 
inklusive överflyttade medel uppgår till 210,3 mkr. 

 
En överflyttning av investeringsmedel påverkar inte resultatet för 2024. Med 
anledning av rådande omständigheter med ett tufft ekonomiskt läge under 2024 med 
stora underskott inom driftkostnaderna som också beräknas ha påverkan på 2025, 
kommer kommunens likviditet att påverkas av den ökade investeringsnivån som 
överföringen innebär och ökad upplåning kan komma att behöva göras utöver 
planerad nivå.  
 
Omföring av investeringsmedel 
I enligt med beslut i Kommunfullmäktige föreslår Samhällsbyggnadsnämnden 
omföring av investeringsmedel från Samhällsbyggnadsnämnden för projekt Förskola 
Siggebo samt projekt Skola i centrala Säter till Kommunstyrelsens investeringsram.  
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Au § 15 forts 
 
Detta är i enlighet med beslut i Kommunfullmäktige att det ska finansieras av  
Kommunstyrelsen avseende KF§ 120 Programhandling Kungsgårdsskolan 
(KS2024/0368) samt KF§ 137 Programhandling Fågelsången (KS2023/0255).  
Totalt belopp för omföringen uppgår till 7,5 mkr varav projekt Förskola Siggebo 
utgör         2,5 mkr samt projekt Skola i centrala Säter uppgår till 5,0 mkr. 
 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Sammanställning överföring av investeringsmedel 2024 till 2025 samt 
underlag från Samhällsbyggnadsnämnden inklusive omföring  
Bilaga 2: Beslut KF§ 120 Programhandling Kungsgårdsskolan (KS2024/0368) 
Bilaga 3: KF§ 137 Programhandling Fågelsången (KS2023/0255) 
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Ksau  § 16 Bokslutsprognos 2024 med måluppföljning 
för kommunstyrelsen 
KS2025/0045 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga bokslutsprognos till handlingarna utan 
måluppfyllelse. 

Bakgrund och ärendebeskrivning  
Måluppföljning  

Kommunstyrelsens mål har inför årsbokslutet per 2024 utvärderats. Detta är en del i 
arbetet att förbättra uppföljning och utvärdering.  

Rikare liv har status delvis uppfyllt med en oförändrad trend.  
Hållbar framtid har status delvis uppfyllt med en ökande trend.  
Omsorgsfull boende har status delvis uppfyllt med en ökande trend.  
Serviceorienterad organisation har status i hög grad uppfyllt med en ökande trend.  

Verksamhetens nettokostnader  

Kommunstyrelsesektorn har vid årets slut förbrukat 99 % av årsbudgeten och ett 
överskott på 0,7 mkr redovisas. IT gör ett underskott på -2 mkr. Underskottet 
förklaras av att kostnaden för servrar, licenser samt system blivit högre än budgeterat. 
Det totala överskottet per årets slut inklusive reserv och pensioner för 
kommunstyrelsen är 13,4 mkr.  

För kommunstyrelsen inklusive pensioner och reserv var prognosen vid 
budgetuppföljningen i maj -3 mkr, där pensionerna stod för det största underskottet. 
Vid delåret gjordes en justering av pensionskostnaderna på +9,7 mkr som föregående 
år justerats på finans istället mot pensioner under kommunstyrelsen. Bedömningen är 
att det är mest rätt att lägga justeringen under pensioner och inte finans, såsom gjorts 
tidigare år. I samband med pensionsprognosen per 31 december från Skandia har 
ytterligare +5,5 mkr justerats, vilket leder till ett överskott på totalt +12,9 mkr under 
pension för 2024.  

Reserv för oförutsedda kostnader för året är ett underskott på -208 tkr, där 
underskottet beror på att medel för lönesatsning 2024 betalats ut till socialnämnden i 
maj enligt beslut i personalutskottet.  
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Au § 16 forts 

Budget i balans 2024 

Kommunstyrelsesektorns prognos per mars 2024 var ett underskott på -1 mkr där 
orsak var att serverkostnaderna från Borlänge kommun hade blivit dyrare än 
budgeterat. Under april togs åtgärder fram för att nå budget i balans. Åtgärderna 
innebar att konsultstödet hos näringsliv inte skulle utnyttjas, att hålla på vakanta 
tjänster samt en allmän återhållsamhet för till resor och konferenser mm. Åtgärderna 
har inneburit ett överskott på samtliga enheter vid årets slut under 
Kommunstyrelsesektorn bortsett från IT-enheten. Utfallet för 2024 är ett överskott på 
+0,7 mkr.  

Investeringar  

Totala ackumulerade investeringar under 2024 uppgår till 1,3 mkr och uppgår till 19% 
av årsbudget vilket är 5,6 mkr lägre än budget.  

Kommunstyrelsesektorn exklusive IT visar ett ackumulerat utfall per årets slut på 1 
mkr vilket motsvarar 19 % av årsbudget. IT-enhetens utfall uppgår vid årets slut till 
269 tkr vilket motsvarar 18 % av årsbudget.  

Beslutsunderlag  
Bilaga 1: Kommunstyrelsen Bokslutsprognos med måluppföljning 2024 
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Ksau  § 17 Bokslutsprognos 2024 Säters kommun 
KS2025/0045 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga bokslutsprognos för 2024 till 
handlingarna.  

Bakgrund och ärendebeskrivning  
Resultat  

Årets resultat uppgår till ett underskott på -19,6 mkr jämfört med budget på -18,8 
mkr, vilket är en avvikelse på -0,9 mkr.  

Justerat resultat för år 2024, där avkastning och tillskott från pensionsförvaltningen 
samt VAenhetens resultat av- och tillräknas, beräknas uppgå till +/-0 mkr (0% av 
skatteintäkter och generella bidrag), vilket är i linje med budget.  

Disponering av resultatutjämningsreserven (RUR) är budgeterad med 10,4 mkr och 
genom att kommunen redovisar ett negativt resultat behöver hela 
resultatutjämningsreserven disponeras. Uttag från pensionsmedelsförvaltningen 
föreslås göras med 15,2 mkr år 2024 jämfört med budgeterat uttag med 9,4 mkr för att 
uppnå ett resultat som är i enlighet med budget.  

Verksamheternas nettokostnader  

Verksamhetens nettokostnader för helår 2024 är 5,7 mkr högre än budget, dvs ett 
underskott på totalt -5,7 mkr. Det innebär är en försämring med totalt -0,2 mkr 
jämfört med föregående prognos.  

Underskott redovisas för Barn- och utbildningsnämnden på -18,8 mkr, för 
Socialnämnden på -11,4 mkr och för Miljö- & Byggnämnden på -0,4 mkr. 
Samhällsbyggnadsnämnden redovisar ett överskott på +9,7 mkr, varav +4,1 mkr för 
SBN Skattefinansierat och för VA/återvinning +5,6 mkr, där överskottet för VA-
enheten är +4,0 mkr och för Återvinning +1,6 mkr. Kulturnämnden redovisar ett 
överskott på +1,0 mkr och kommunstyrelsesektorn ett överskott på +0,7 mkr.  

Utfall för pensioner är ett överskott på 12,9 mkr. Under 2024 har justeringar av 
pensionskostnader gjorts mot pensioner i stället för mot finans. Tidigare år har således 
justeringar av pensionskostnaderna redovisats mot finans och inte inom 
driftsredovisningen. Omföringen av pensionskostnaderna gjordes vid delårsbokslutet 
per sista augusti.  
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Reserv för oförutsedda kostnader för året är ett underskott på -208 tkr, där 
underskottet beror på att medel för lönesatsning 2024 betalats ut till socialnämnden i 
maj enligt beslut i personalutskottet. Prognosen för övriga verksamheter har under 
året varit i linje med budget. Totalt för år 2024 redovisar övriga verksamheter mindre 
överskott med 222 tkr för Räddningstjänsten Dalamitt, +169 tkr för Överförmyndare 
i samverkan, +30 tkr för Upphandlingscenter samt +346 tkr för Kommunrevisionen.  

Budget i balans 2024 

Nämnder/styrelser med prognostiserade underskott för helår 2024 har ålagts att ta 
fram åtgärdsplaner för budget i balans 2024. Totala åtgärder under året uppgick till 
drygt 6 mkr.  

Kommunstyrelsesektorns prognos per mars var ett underskott på -1 mkr där orsak var 
att serverkostnaderna från Borlänge kommun hade blivit dyrare än budgeterat. Under 
april togs åtgärder fram för att nå budget i balans. Åtgärderna innebar att 
konsultstödet hos näringsliv inte skulle utnyttjas, att hålla på vakanta tjänster samt en 
allmän återhållsamhet för till resor och konferenser mm. Utfallet för 2024 är ett 
överskott på +0,7 mkr.  

Barn- och utbildningsnämndens redovisar ett underskott på -18,8 mkr för 2024. Vid 
delårsbokslutet per augusti var underskottet 2 mkr men ökade sedan markant under 
andra halvåret. Under året har arbete pågått för att minska befarat underskott genom 
återhållsamhet vid nyanställningar/ återanställningar, återhållsamhet vid inköp, minska 
sjuktalen mm. Mycket arbete har lagts på genomgångar inom sektorn och det finns nu 
tydlighet och en öppen dialog med alla rektorer och de fackliga för att skapa förståelse 
för det tuffa läget som sektorn står inför under 2025.  

Socialnämndens redovisar ett underskott på -11,4 mkr för 2024. Underskott finns 
inom hemtjänst och funktionsnedsättning. Verksamheterna har tagit fram och vidtagit 
åtgärder som under 2024 resulterade i minskade kostnader på 4,9 mkr. Åtgärderna 
innefattar bl.a. vakanshållande av tjänster och att avsluta köp av externa vård- och 
boendeplatser samt återhållsamhet av utbildning mm.  

Miljö- och Byggnämnden redovisar ett underskott på -0,4 mkr för 2024. Underskottet 
baseras på lägre intäkter samt kostnader för konsult inom Miljö pga vakant tjänst. 
Beslutad åtgärd för budget i balans är att ej återbesätta vakant tjänst inom Avlopp på 
miljösidan. Kontinuerligt arbete har gjorts för att identifiera ytterligare åtgärder. Viss 
ökning av intäkter har skett i slutet på året.  
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Investeringar  

Totala ackumulerade investeringar under 2024 uppgår till 121,4 mkr och uppgår till 
67% av årsbudget vilket är 60,8 mkr lägre än budget.  

Årets beslutade investeringsbudget ligger på 110,4 mkr samt att det tillkommer 
beslutade överförda investeringsmedel från 2023 med 71,8 mkr. Total budget 2024 
inklusive överförda medel uppgår till 182,2 mkr.  

Skatte- och statsbidragsintäkterna  

Utfall för skatteintäkter och generella bidrag år 2024 är totalt 2,8 mkr högre än budget 
enligt den senaste skatteunderlagsprognosen från SKR per 2025-01-02.  

Prognos med avvikelse mot budget  
Allmän kommunalskatt    0,1 mkr  
Slutavräkning 2023    -2,9 mkr  
Slutavräkning 2024    +1,8 mkr  
Inkomstutjämning    -0,4 mkr  
Kostnadsutjämning    -0,1 mkr  
LSS-utjämning    +0,3 mkr  
Regleringsbidrag    -0,2 mkr  
Fastighetsavgift    +4,2 mkr  
Total     +2,8 mkr  

Finansiella intäkter och kostnader  
Finansiella intäkter: Utfall 4,4 mkr vilket är 1,3 mkr högre än budget.  

Finansiella kostnader: Utfall 18,8 mkr vilket är 0,8 mkr högre än budget  

Pensionsmedelsförvaltning  
Avkastning på pensionsmedel uppgår till 3,2 mkr för 2024. Årets värdeförändring på 
pensionsmedel är negativ och uppgår till -1,2 mkr. Total avkastning inklusive 
värdeförändring uppgår till +2,0 mkr, vilket är 0,9 mkr bättre än budget.  

Uttag från pensionsmedelsförvaltningen är budgeterat med 9,4 mkr för 2024. Uttag 
från pensionsmedel föreslås med 15,2 mkr vilket är 5,8 mkr högre än budgeterat.  
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Beslutsunderlag  
Bilaga 1: Säters kommun Bokslutsprognos 2024  
Bilaga 2: Kommunstyrelsesektorn Bokslutsprognos 2024 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-02-18 12 (28) 

Ksau  § 18 Internkontroll 2024 och 2025 
kommunstyrelsen 
KS2025/0044 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta godkänna 
internkontroll 2024 för Kommunstyrelsen. 

Att följande punkter är kommunövergripande internkontrollpunkter i 2025 år 
internkontroll 

• Att handlingar som begärs ut skickas ut skyndsamt 
• Att obehöriga inte kommer åt personalhandlingar i ärendediariet 
• Att kontroll av att verksamhetens informationssäkerhet sker systematiskt 
• Att E-tjänster hanteras och förvaltas korrekt 
• Att upphandlingar görs inför inköp 
• Att avtal följs 

För kommunstyrelsen tillkommer även punkterna nedan 

• Att delegationsbeslut tas att behörig delegat och återrapporteras 
• Att register för personuppgifter är aktuella så uppgifter kan raderas 
• Att SLA gällande samverkan IT Säter- Borlänge följs 

Ärendebeskrivning 
Medborgarna förväntar sig och ställer krav på att verksamheten i kommunen är 
rättssäker och effektiv. I grunden har också kommuner en förväntan att vara pålitliga, 
kompetenta och stabila institutioner. Ledorden har över tid varit opartiskhet, 
rättssäkerhet, öppenhet och likabehandling.  

Idag viktigt att även ta höjd för att, i högre grad än tidigare, utsätts alla kommuner och 
myndigheter för påfrestningar som kan vara fusk, oegentligheter och korruption.  

En intern kontroll är en del i arbetet med att upprätthålla hållbara institutioner och en 
stabil förvaltning.  
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Intern kontroll ska bl.a. bidrar till:  

• Att verksamheten når sina mål – med effektivitet, säkerhet och stabilitet. 
• Att informationen och rapporteringen om verksamheten och ekonomin är 

tillförlitlig och rättvisande.  
• Att verksamheten efterlever lagar, regler, avtal m.m. 

Intern kontroll ska bidra till att verksamheter förebygger, upptäcker och åtgärdar fel 
och brister som hindrar att organisationen kan nå sina mål på ett säkert och effektivt 
sätt. Intern kontroll bygger också in medvetenhet om behovet av att värna och vårda 
en stabil, öppen och rättssäker verksamhet. 

Delges 
Samtliga nämnder 
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Ksau  § 19 Förbättrad kommunal information för barn 
och unga 
KS2025/0077 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att: 

1. Aktivera en ungdomsredaktion med ungdomar som erbjuds arbete i 
ungdomsredaktionen motsvarande ett sommarjobb – men som sträcker sig 
över helåret. 

2. Ungdom som får jobb i ungdomsredaktionen kan inte samtidigt söka ett 
ordinarie sommarjobb. 

Ärendebeskrivning 
Ett av målen för kommunstyrelsen handlar om att förbättra kommunal 
informationsspridning till barn och unga.  

För att barn och unga ska kunna utöva sina rättigheter (och skyldigheter), och utveckla 
sin förmåga att delta i samhällslivet nu och i framtiden behöver de tillgång till 
information. Med tillgång till relevant och anpassad information ökar barn- och ungas 
möjligheter att förstå, bilda sig en egen uppfattning och i slutändan påverka och 
samverka med andra i samhället. 

Att anpassa kommunikation till barn och unga är ingen självklart enkel uppgift. 
Målgruppsanalyser underlättar, men är ett omfattande och ibland svårt arbete som tar 
mycket resurser i anspråk för en relativt liten informationsinsats. 

Samtidigt har vi också ett uppdrag kring sommarjobb för ungdomar 15–17 år. 
Sommarjobben sträcker sig över en kort, men intensiv period. 

Om det vore möjlighet att lägga om några av sommarjobben till att vara årslånga jobb 
som görs på tim-basis på fritiden – och som i slutändan tidsmässigt motsvarar en 
anställning som sommarjobbare, skulle det vara möjligt att ge flera ungdomar 
möjligheten till ett riktigt jobb. 

En mindre redaktion av ungdomar kan därmed arbeta under ledning och stöd av 
kommunikationsenheten, med att identifiera och producera information riktad till 
barn- och unga. 

Genom detta arbetssätt ger vi barn- och unga riktiga uppdrag/jobb och möjliggör 
samtidigt för andra barn- och unga att få ta del av intressant och relevant information. 
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Au § 19 forts 

Ungdomsredaktionen kan komma att arbeta både med egna uppslag, och med aktuella 
kommunala projekt och händelser.  

Kontaktdagar kommunledning – Elevråd högstadium 

Elevrådet har en viktig funktion på Klockarskolan. För att bredda Elevrådets 
demokratiska skolning föreslås kontaktdagar, där elevrådet bjuds in till Rådhuset. 

Agendan för dagen delas mellan Klockarskolans elevråd och kommunledningen  

Konsekvensbeskrivning  
I detta ärenden finns ett starkt barnperspektiv, där barn och unga ges inflytande 
utifrån sina förutsättningar 

Datum för återrapportering 
Årsvis. 

Beslutsunderlag 
Strategiska mål/nämndens mål. 

Delges 
Klockarskolans elevråd 
Rektor Klockarskolan 
Fritidsenheten 
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Ksau  § 20 Införande av 1 % regel – procent av 
byggkostnaden vid ny-, om- och tillbyggnader, ska 
användas till konstnärlig utsmyckning 
KS2025/0071 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar översända ärendet till budgetberedningen 
2026.  

Ärendebeskrivning/bakgrund 
I Säter tillämpas 0,5-procentregel vid byggnationer, det vill säga 0,5 procent av 
byggkostnaden vid ny-, om- och tillbyggnader, ska användas till konstnärlig 
utsmyckning. Staten tillämpar 1 procent regeln och det är också vad som 
rekommenderas kommunerna. Cirka 41 procent av kommunerna och cirka 55 procent 
av regionerna tillämpar 1-procentregeln. 1-procentregeln blev en önskan redan på 
1930-talet.  

Säter är en kommun som satsar och vill satsa på kulturområdet. Införande av 1-
procentregeln skulle stärka bilden av Säter som en kulturkommun, men också ge 
större möjligheter till att utforma lämpliga konstnärliga utsmyckningar samt att göra 
utsmyckningarna mer synliga för allmänheten. I dag hamnar mycket av utsmyckningen 
inom den aktuella byggnadens väggar. 

Beslutet om 0,5%-regeln antogs av kommunfullmäktige 1997-02-20, §9. Förutom den 
ekonomiska delen fastställdes också riktlinjer för konstnärlig utsmyckning vid 
utsmyckning vid uppförande av kommunala byggnader i Säters kommun.  

Dessa riktlinjer bör ses över och eventuellt revideras alternativt aktualiseras. 

Datum för återrapportering 
Ärendet tas med till budgetberedning inför budget 2026. 

Beslutsunderlag 
KN2025/0006 

Delges 
Kulturnämnden 
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Ksau  § 21 Svar på begäran om överföring av 
kostnader avseende tom gruppbostad Siggebo 
KS2024/0512 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 

• Återlämna ärendet till Socialnämnden att hanteras inom budget till dess att 
uppsägningstiden gått ut alternativt annan överenskommelse upprättats med 
Säterbostäder 

• Uppdra kommundirektör att inkludera Siggebos hyresavtal samt eventuella 
restkrav i kommande fastighetsförhandlingar med Säterbostäder 

• Med stöd av ägardirektivet uppdra Säterbostäder att skyndsamt planera och bygga 
om berörda lokaler till lägenheter med syfte att minska aktuell bostadskö 

Ärendebeskrivning 
Samhällsbyggnadsnämnden är inte den part som beslutat att ingå hyresavtal med 
Säterbostäder avseende LSS-boendet i Siggebo. Avtalet har enligt tidigare 
arbetsordning slutits mellan verksamheten och Säterbostäder. Berört hyresavtal sades 
upp 2024-02-15. Under uppsägningstiden belastar hyran därför den part som hyr 
lokalen om inte annan överenskommelse sker mellan hyresvärd/hyresgäst.  

Enligt reglementet så har Samhällsbyggnadsnämnden följande uppdrag:  

• Upprätta hyresavtal för kommunens verksamheter med en sammanlagd hyrestid om högst 
fem år. 

Längre hyresavtal än detta hanteras genom beslut i Kommunstyrelsen. Men även om 
beslutet fattas i Kommunstyrelsen så är det budgeten hos berörd verksamhet som 
belastas oavsett om verksamheten använder lokalen eller ej.  

Samhällsbyggnadsnämndens ansvarar för kommunens verksamhetslokaler. Budgeten 
är uppbyggd som en självkostnadsbudget. Om budgeten för tidigare bostäder antas 
belasta nämndens fastighetsbudget skulle det i förlängningen leda till att det i 
huvudsak är Barn och utbildningsnämnden som belastas med kostnader för berörd 
lokal som hyrs av Socialnämnden.  

Kopplat till befintligt hyresavtal finns även en investeringssumma som inte skrivits av. 
Det innebär att Säterbostäder även har ett krav gentemot kommunen i samband med 
att byggnaden återställs till vanliga hyreslägenheter. 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-02-18 18 (28) 

 

Au § 21 forts 

En otydlighet i Socialnämndens begäran är att man föreslår Kommunstyrelsen men att 
i överlämnandehandlingar av ärendet hänvisar till:  

socialnämndens beslut med begäran till Kf om överföring av kostnader för tom gruppbostad Siggebo. 

Bedömningen är att Socialnämnden adresserat Kommunstyrelsen då ärendet inte 
berör förflyttning av driftsbudgetramar samt att det i Socialnämndens beslut Sn § 135 
är en begäran mot Kommunstyrelsen och inte Kommunfullmäktige.  

Bakgrund 
Socialnämnden har kostnader för lokaler i Siggebo som tidigare inrymde en 
gruppbostad enligt Lag (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS). Verksamheten har dock sedan december 2023 flyttat in i nybyggda lokaler på 
Bergtäktsvägen. Socialnämndens kostnader för lokalerna under 2024 uppgår 638 tkr. 

Kommunstyrelsen beslutade 2020-12-01 Ks§183: 

1. Godkänna Odalmannen 15 avseende placering för nytt LSS-boende  

2. Uppdra till Kommundirektören att beställa LSS Odalmannen av Säterbostäder. I enlighet med 
detta uppdrag & framtagen utredning. 

Utifrån berört beslut skickade Kommundirektör beställningsskrivelse till Säterbostäder 
avseende nytt LSS boende som skulle ersätta befintliga LSS bostäder i Siggebo. I och 
med beställningen har kommunen tydligt signalerat att avsikten är att gå ur befintliga 
lokaler. Säterbostäder har dock inte tolkat detta som en uppsägning. För att tydliggöra 
detta har kommunen senare även skickat över en separat uppsägning till 
Säterbostäder.  

Beslutsunderlag 
Beslut Sn § 135 

Delges 
Socialnämnden 
Säterbostäder 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Ksau  § 22 Uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet (SAM) 2024 
KS2025/0043 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta godkänna 
rapporten. 

Ärendebeskrivning 
En uppföljning av respektive sektors systematiska arbetsmiljöarbete för 2024 har 
genomförts i början av 2025. Det finns en checklista som cheferna följt som visar på 
att flertalet frågor har fått ett ”ja” att chefer och medarbetare har gjort en positiv 
förflyttning i kännedom och praktiskt arbete i systematiska arbetsmiljöarbete. En 
summering finns utifrån positiva iakttagelser, brister och behov av åtgärder. Att få 
arbetsmiljöpolicyn känd och tillämpad hos alla medarbetare är en av de viktigaste 
utmaningarna. Arbetet med förbättringar sker under 2025 och kommer att rapporteras 
under våren 2026.  

Bakgrund 
Det systematiska arbetsmiljöarbetet ska årligen följas upp. Uppföljningen ska 
säkerställa att verksamheten lever upp till föreskrifterna om systematiskt 
arbetsmiljöarbete och att det har fungerat bra. Den ska också ge en överblick för vad 
som behöver förbättras i arbetsmiljöområdet. Visar den årliga uppföljningen att det 
finns brister ska dessa åtgärdas. 

Datum för återrapportering 
Under 2025 ska sektorernas planerade åtgärder genomföras och rapporteras till 
kommunstyrelsen under våren 2026. 

Beslutsunderlag 
Medföljande sammanfattning från inrapportering från respektive sektor samt 
sektorernas egna rapporter. 

Delges 
Respektive nämnd och sektor. 
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Ksau  § 23 Svar på medborgarförslag om att separera 
gång- och cykeltrafik från biltrafik på Fritidsvägen 
KS2024/0420 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige beslutar att medborgarförslaget är besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om att separera gång- och cykeltrafik från biltrafik på 
Fritidsvägen lämnades in till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-10-24 av 
Pernilla Fristedt. Kommunfullmäktige beslutade hänskjuta medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-11-
19 att remittera medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.  

Medborgarens förslag 
” Fritidsvägen används flitigt av gång- och cykeltrafikanter samt biltrafikanter som 
ofta håller hastigheten närmare 70 km/h trots hastighetsbegränsning 40 km/h. 
Fritidsvägen upplevs mycket otrygg för de som färdas till fots eller cykel på grund av 
biltrafiken. Fritidsvägen används för att ta sig till andra delar av Åsen, bad vid 
campingen Ljustern, men framförallt för at gå eller cykla till förskolan Äventyret, då 
med barn 1-5 år. Idag finns en skogsväg mellan vattentornet och campingen som kan 
användas sommartid av dem som inte färdas med vagn eller rullstol eller av annan 
anledning har någon funktionsnedsättning. Säters kommun borde främja gång- och 
cykeltrafik för att främja folkhälsan, minska klimatpåverkan och främja sociala 
kontakter. Det ska upplevas tryggt att välja att gå eller cykla framförallt med barnen 
för att skapa hållbara beteenden från tidig ålder.” 

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2024-02-05 
Gatuenheten, Samhällsbyggnadssektorn påbörjade hösten 2024 att måla en heldragen 
linje utmed Fritidsvägen för gång- och cykeltrafik men fick avbryta målningen då det 
upptäcktes att asfalten bitvis var i dåligt skick. När beläggningen är åtgärdad kommer 
Gatuenheten åter att ta upp målningen för gång- och cykelväg. 
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Ksau  § 24 Svar på medborgarförslag om gång- och 
cykelväg mellan Solvarbo och Enbacka 
KS2024/0412 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige beslutar att medborgarförslaget är besvarat. 

Ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om en gång- och cykelväg mellan Solvarbo och Enbacka 
lämnades in till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-10-24 av Micaela Högman. 
Kommunfullmäktige beslutade hänskjuta medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-11-19 att remittera 
medborgarförslaget till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.  

Medborgarens förslag 
”Vägen mellan Solvarbo och Enbacka är en liten väg med mycket trafik. Bilar, 
traktorer och bussar /skolskjutsar ska samsas med cyklister och gångtrafikanter. 
Sträckan har hög hastighetsbegränsning bitvis (70) och för att göra det säkert för alla 
så borde det finnas en upplyst gång och cykelväg.” 

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2024-02-05 
Samhällsbyggnadsnämnden har tagit del av medborgarförslaget och föreslår 
Kommunstyrelsen att se medborgarförslaget som besvarat med stöd av nedanstående 
resonemang. Samhällsbyggnadsnämnden delar förslagsställarens intention och analys.  
Väg 789 som går mellan Solvarbo och Enbacka är en så kallad statlig väg vilket 
innebär att kommunen inte har rådighet att bygga en gång- och cykelväg utmed den i 
dess vägområde. Kommunen äger ej heller mark som ligger utanför Trafikverkets 
vägområde längst sträckan.   

Samhällsbyggnadsnämnden delar förslagsställarens bild av att infrastrukturen för 
gående och cyklister har många brister och att fler gång- och cykelvägar behövs för att 
skapa ett hållbart samhälle. Det krävs ett långsiktigt arbete för att tillskapa denna 
infrastruktur.  

I Sverige finns tre olika väghållare, dessa är Stat, Kommun och den enskilde. De allra 
flesta vägarna i Sverige är enskilda, och består ofta av mindre vägar på landsbygden. 
Kommunen ansvarar generellt för gator och vägar inom detaljplanerat område, vilket 
ofta innebär gator och vägar i samhällen och städer. Staten ansvarar för de större  
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Au § 24 forts 

vägarna som binder samman städer, regioner och landet som helhet. Sträckan som 
förslagsställaren nämner i sitt medborgarförslag är väghållaren främst statlig eller 
enskild. Det innebär att kommunen som myndighet generellt har svårare att 
genomföra fysiska åtgärder, än om fallet varit sådant att kommunen varit väghållare.   

Utmed statliga vägar är det Trafikverket som ansvarar för att genomföra åtgärder och 
finansieringen för dessa kommer ofta från Länsplan som Region Dalarna ansvarar för. 
Inom ramen för Länsplan har Säters kommun just nu tre projekt kopplat till gång- och 
cykelåtgärder.   

Det Säters kommun kan göra är att planera för bättre infrastruktur för gående och 
cyklister i stort. Detta kan göras inom ramen för kommunens översiktsplanearbete 
och planeringsstrategin påtalar exempelvis behovet av en trafikstrategi som kan peka 
ut hur kommunen strategiskt ska arbeta för att utveckla trafiksystemet. Däremot ska 
det tas fram en långsiktig gång- och cykelplan för genomförande som mer tydligt 
pekar ut vilka stråk och rörelsemönster som finns och ska prioriteras i kommande 
översiktsplan. Planen kan sen utgöra en bra grund att stå på i dialog med såväl andra 
väghållare, myndigheter och allmänhet. Med stöd av planen blir det också lättare att se 
vilka delar av de sammanhängande stråken som vilken väghållare kan ansvara för. 
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Ksau  § 25 Svar på motion om återvätning av utdikad 
torv och skogsmark 
KS2024/0396 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
En motion om återvätning av utdikad torv- och skogsmark lämnades in till 
kommunfullmäktiges sammanträde 2024-09-26 av Magnus Gabrielson (MP). 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-10-22 remittera motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. 

Motionärens förslag 
” Världen befinner sig i en klimatkris. Den globala genomsnittstemperaturen slår 
ständigt nya rekord och effekterna av den hastiga temperaturökningen blir allt 
tydligare och allvarligare.  

Vi – människan - behöver använda en mängd olika verktyg för att kunna dämpa 
takten i ökningen av mängden växthusgaser i atmosfären.  

Ett sådant verktyg är återvätning av utdikad mark. Återvätning innebär att tidigare 
grävda diken, som dränerat marken från vatten, antingen tillåts växa igen eller fylls 
igen genom så kallad pluggning.  

Det forskningen visar är att när återvätning görs på rätt sätt och på rätt plats är den en 
kraftfull metod för att öka kolinlagringen och minska utsläppen av växthusgaser. Med 
bakgrund av detta föreslår Miljöpartiet i Säter. 

1. Att Säters kommun inventerar möjliga objekt för återvätning på kommunens mark 
i syfte att genomföra återvätningsprojekt. 

2. Att kommunen samverkar med andra markägare och grannkommuner när det 
bedöms effektivt för att få största möjlig effekt av dess åtgärder.” 
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Au § 25 forts 

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2025-02-05 
Samhällsbyggnadsnämnden har tagit del av motion om återvätning av torv- och 
skogsmark, skriven av Miljöpartiet, och har följande att yttra.   

Till att börja med ska det sägas att ansvaret för skog och mark är tudelat i Säters 
kommun. Enligt Samhällsbyggnadsnämndens reglemente har nämnden i uppdrag av 
Kommunfullmäktige att förvalta kommunens så kallade råmark. Med råmark avses 
generellt mark som ska förädlas, vilket tolkas som mark där det finns exploaterings-
eller andra typer av utvecklingsplaner. Samhällsbyggnadsnämnden kan således bara 
svara utifrån sitt uppdrag.   

Generellt kan sägas att intentionen i motionen är god. Nämnden delar bilden som förs 
fram angående det brådskande i att minska utsläpp och förbättra biologisk mångfald 
och att arbeta med just återvätning har visat sig vara positivt på många sätt.   

Att som motionen föreslår inleda arbetet med en inventering av möjliga projekt är 
klokt då det skapar en övergripande bild av vilka insatser som är möjliga och ger bäst 
effekt. Ett förarbete behöver dels kartlägga vilka objekt som är lämpliga, dels fastställa 
arbetssätt, ansvar och finansiering för denna typ av projekt. 
Samhällsbyggnadsnämnden ser att samverkan med andra myndigheter och övriga 
delar av samhället är en förutsättning för framgång i arbetet men först är det viktigt att 
klara ut vad som ska göras.   

Ett annat perspektiv på återvätning av mark är att det även knyter an till 
klimatanpassning och till viss del kan ses som en säkerhetsfråga. Vårt förändrade 
klimat innebär att marker torkar ut och därmed blir mindre motståndskraftiga mot 
exempelvis skogsbränder. Att återväta mark kan således minska risken för stora 
skogsbränder.  

Ska det göras ett arbete med återvätning av torv- och skogsmark såsom motionären 
föreslår behöver det spänna över kommunens samlade markinnehav. 

Det är troligt att potentiella projekt kan finnas såväl inom råmark som inom annan typ 
av mark. Samhällsbyggnadsnämnden ser positivt på ett sådant arbete men vill 
samtidigt påtala att det tydligt hänger ihop med vad som beslutas i Miljö- och 
klimatplan samt mark- och skogspolicy. Nämnden ser också att kommunen kanske 
bör ta ansvar för att kartera hela kommunens mark utifrån det aktuella perspektivet, 
på så vis kan objekt identifieras oavsett vem som är markägare och fler aktörer kan 
inblandas i projekt som syftar till återvätning.  
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Au § 25 forts 

Om motionen bifalls föreslår Samhällsbyggnadsnämnden att Kommunstyrelsen ger 
Kommunstyrelsesektorn i uppdrag att arbeta fram en förstudie som visar på vilka 
möjligheter som finns i denna fråga. Med exempelvis Hållbarhetsstrateg som 
projektledare kan en projektgrupp med representanter från flera delar av kommunens 
organisation ta fram ett underlag för fortsatt arbete. Såväl samhällsbyggnadsnämnden 
som miljö- och byggnämnden har kompetens i frågeställningarna men kan inte 
ansvara för den övergripande bilden.   

Beslutsunderlag 
Motion samt beslut om yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2025-02-05. 
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Ksau  § 26 Inbjudan till kurser och konferenser 
 

Inbjudan från Upphandlingsdialog Dalarna gällande dalakommunernas 
kretsloppsplanearbete den 14 mars kl. 11.00-12.30 
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Ksau  § 27 Uppdatering av avfallsföreskrifter och 
renhållningstaxa med avseende på hemsorterat 
KS2025/0076 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta revidera Avfallsföreskrifter och Renhållningstaxa enligt 
förslag.  

Ärendebeskrivning 
Samhällsbyggnadsnämnden har 2025-02-05, § 10 beslutat föreslå kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige revidera Avfallsföreskrifter och Renhållningstaxa enligt 
förslag och med ett tillägg i Avfallsföreskrifter och Renhållningstaxa under § 36 
”rengöring av kärl”. 

Bakgrund 
Föreskrifter och taxa behöver anpassas till uppdaterade lagar såsom 
Avfallsförordningen och Förordningen om producentansvar för förpackningar. Det 
har även framkommit behov att förtydliga vissa formuleringar när handläggare arbetat 
utifrån dessa underlag. 

Beslutsunderlag 
Förslag till ny renhållningstaxa med ändringar gulmarkerade. Förslag till nya 
avfallsföreskrifter med ändringar gulmarkerade samt samhällsbyggnadsnämndens 
beslut 2025-02-05. 

Delges 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Ksau  § 28 Uppföljning av planeringsstrategi 2022 – 
2026 avseende genomfört arbete 2024 
KS2025/0064 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå Kommunstyrelsen godkänna uppföljning av 
planeringsstrategi 2022–2026 avseende arbete genomfört under 2024.  

Ärendebeskrivning  
En uppföljning av arbetet med antagen planeringsstrategi avseende 2024 har tagits 
fram. Uppföljningen visar att flera olika projekt och processer inom den översiktliga 
planeringen startats upp under året. Mycket arbete kvarstår fortfarande, sett till de 
projekt och processer som ska vara klara innan mandatperiodens slut. Redovisningen i 
sin helhet ses som beslutsunderlag.  

Bakgrund  
Kommunfullmäktige antog 2024-02-22 Planeringsstrategi för mandatperiod 2022–
2026. Planeringsstrategin ska årligen följas upp och beslutas av Kommunstyrelsen. 
Samhällsbyggnadsnämnden som ansvarar för genomförandet av de flesta delarna i 
strategin ansvarar även för att ta fram en årlig uppföljning.  

Beslutsunderlag  
Uppföljning av Planeringsstrategi.  

Delges  
Kommunstyrelsen 
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